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Verslagen Tweede Kamer 

Plenair debat Wet gemeentelijke instrumentarium warmtetransitie (Wgiw) 

Dit debat betrof de afronding van de eerste termijn van de regering en de tweede termijn met moties, 

inclusief de appreciatie van de ingediende amendementen. Stemming is op dinsdag 16 april 

 

Door het aanpassen van de Omgevingswet en de Gaswet krijgen gemeenten meer instrumenten om 

lokale regels te maken voor de overgang van aardgas naar duurzame vormen van energie. Ze kunnen 

bijvoorbeeld wijken aanwijzen die overstappen van aardgas op een warmtenet. Deze wet is zowat het 

‘kroonjuweel’ van de wens die de VNG al sinds 2016 uit over het krijgen van de juiste bevoegdheden 

om de transitie lokaal vorm te geven. De transitie in de gebouwd omgeving kan pas echt van start als 

wijken ook echt worden aangewezen dat ze van het aardgas af gaan.  

 

Gemeenten en Rijk 

Gemeenten snakken naar deze wet, zegt Paternotte (D66), omdat ze daarmee meer zekerheid kunnen 

bieden aan bewoners en bedrijven. Dat klopt ook. Ook Bontenbal (CDA) is positief over de extra 

mogelijkheden die gemeenten krijgen. Hij wil wel dat de rijksoverheid een gezamenlijk kader met 

algemene regels vaststelt, zodat men niet gaat kersenplukken. 

 

Kosten en draagvlak 

Wat maatschappelijk het meest wenselijk is, betoogt Kröger (GroenLinks-PvdA), moet voor mensen 

ook het meest aantrekkelijke alternatief zijn. Voor het draagvlak is het belangrijk dat de energierekening 

niet stijgt bij een aansluiting op een warmtenet. Zij vindt dat het vastrecht voor elektriciteit bij 

huishoudens die op een warmtenet aangesloten zijn lager moet zijn dan van een all electric woning. 

Ook wil GL dit niet afschuiven naar gemeenten. BBB verwijst naar het VNG standpunt voor een 

waarborgfonds maar vraagt zich af waar dat geld dat weer vandaan moet komen.  

 

Of het maatschappelijk wenselijk is om een warmtenet aan te leggen, hangt af van de omgeving, legt 

De Jonge uit. In gebieden met hoge en dichte bebouwing is een warmtenet eerder een logische keuze. 

Gemeenten zouden wijken alleen mogen laten overstappen op een warmtenet als ze kunnen aantonen 

dat de kosten voor bewoners niet stijgen, vindt Erkens (VVD). Hij heeft daar een amendement op 

ingediend die al een meerderheid heeft door steun van vele fracties. Hij pleit ook voor één loket om 

huishoudens te ontzorgen bij het verduurzamen van hun energiegebruik. Ook heeft de VVD een motie 

ingediend om via leaseconstructies woningen te verduurzamen, waar D66 nu (en al jaren) weer pleit 

voor een gebouwgebonden financiering (te vergelijken met een schuld of reserve van een VVE, niet 

gekoppeld aan de persoon/eigenaar, red.).  

 

NSC wil ook één gemeentelijk loket maar dan gelijk om ook verhaal te kunnen halen als de gedane 

belofte van betaalbaarheid (waar nog geen definitie of referentiekader van is ) niet uitkomt en dat de 

gemeente met de aanwijsbevoegdheid dan ook jarenlang compenseert. Dit leidde tot heel veel 

discussies over de uitvoerbaarheid en de kosten als ook maar 1% van de 8 miljoen huishoudens bij 

zo’n loket gaan aankloppen. 

De inzet is om huishoudens te ontzien, verzekert Jetten, en te voorkomen dat zij opdraaien voor hoger 

dan verwachte kosten van warmtenetten. Hij denkt dat een waarborgfonds daarbij kan helpen. Dit is 

ook een wens van de VNG, linksom of rechtsom moet er geld bij om iedereen de overstap te kunnen 
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laten meemaken. De minister wil ook gemeenten financieel tegemoet komen en denkt aan 

staatsdeelnemingen in de warmtenetten met kennis en geld.  

 

Postma (NSC) wil zware eisen stellen aan de participatie van gemeenten die verder gaan dan de 

Omgevingswet stelt. De VNG is daar geen voorstander van omdat geen enkele locatie te vergelijken 

valt en een landelijk mal niet werkt. De Jonge wil het aan gemeenten overlaten.  

 

Lage inkomens 

Ook de 5% kwetsbaarste huishoudens moet het kunnen meemaken, zegt Flach (SGP) over de 

warmtetransitie. Klimaatbeleid zal rechtvaardig zijn, of het zal niet zijn, stelt Beckerman (SP) weer. Zij 

wil voorkomen dat mensen met een laag inkomen meer voor hun energie gaan betalen. 

Postma (NSC) betoogt dat het met name voor mensen met een laag inkomen belangrijk is dat ze "niet 

meer dan anders" gaan betalen. Als dat niet zo blijkt te zijn en mensen gedwongen zijn overgestapt 

naar een warmtenet, hebben ze volgens haar recht op compensatie. Maar compensatie kan leiden tot 

hoge kosten en het is lastig om dit individueel te regelen, reageert De Jonge. 

 

Tarieven 

Het is de bedoeling dat de Wet collectieve warmte (Wcw) de bestaande Warmtewet vervangt en zorgt 

voor een verdere ontwikkeling van collectieve warmtesystemen. Grinwis (ChristenUnie) stelt vast dat de 

behandeling van dit wetsvoorstel op zich laat wachten. Hij wil daarom nu alvast regelen dat de tarieven 

voor warmte op werkelijke kosten gebaseerd moeten zijn en dat de ACM daarvoor data gaat 

verzamelen. 

Jetten is positief over het verzamelen van data door de ACM, ook omdat dit kan helpen bij een 

internationale vergelijking van warmtenetten. 

 

Dwang en twijfel 

Er gaat veel dwang uit van deze wet, stelt Madlener (PVV) vast: bij veel mensen zal de gaskraan 

worden afgesloten. Verduurzaming en warmtenetten worden in zijn ogen opgedrongen aan bewoners. 

Mensen kunnen er wel degelijk voor kiezen om niet mee te doen aan een warmtenet, zegt Jetten, 

en bijvoorbeeld in plaats daarvan hun huis te verwarmen met een warmtepomp. Er komt een 

afsluitrecht aan in de Wcw. Minister De Jonge en de ChristenUnie stelden dat afzien van een 

warmtenet ook kosten met zich meebrengt voor wat betreft de netcapaciteit en een warmtepomp niet 

overal kan zoals bij slechter geïsoleerde woningen en flats of echt niet kan als de netcapaciteit het niet 

trekt. En deze minister vindt het tot slot ook oneerlijk als er een gasnet behouden zou moeten blijven 

voor de laatste paar tegenstanders met het afschuiven van hoge kosten op de buren.  

 

Gaan we hier niet heel veel spijt van krijgen? Ook Vermeer (BBB) is er niet van overtuigd dat het 

aanleggen van warmtenetten altijd een goed idee is. Waarmee de wetsbehandeling dus weer helemaal 

naar de warmtenetten wordt getrokken terwijl die maximaal voor 1/3 van de huishoudens een optie zal 

zijn. De wet zou wat BBB betreft alleen moeten gelden voor toekomstbestendige warmtenetten, die niet 

afhankelijk zijn van fossiele brandstoffen. 

 

Minister Jetten wilde niet somberen en noemde vele gemeenten die al van start gaan. De 

aanwijsbevoegdheid neemt veel risico’s juist weg.  

Op 12 april kwam de minister met 250 miljoen euro voor een waarborgfonds: 

https://nos.nl/artikel/2516514-honderden-miljoenen-extra-aan-subsidie-voor-warmtenetten  

 

https://www.rijksoverheid.nl/actueel/nieuws/2023/11/23/wetsvoorstel-collectieve-warmte-voor-betaalbare-en-duurzame-warmtelevering-aan-burgers-en-bedrijven
https://www.acm.nl/nl-
https://nos.nl/artikel/2516514-honderden-miljoenen-extra-aan-subsidie-voor-warmtenetten
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De Kamer debatteerde eerder op 27 maart over het wetsvoorstel. De stemmingen over de ingediende 

moties zijn op 16 april. Over het wetsvoorstel stemt de Kamer op 23 april. 

 

Moties ingediend tijdens het debat 

Bijna alles heeft Oordeel Kamer gekregen. Tenzij anders aangegeven.  

• 36387-21 Motie van het lid Kröger c.s. over al dit jaar huishoudens financieel tegemoetkomen voor 

hoge warmtetarieven Ontraden 

• 36387-22 Motie van het lid Kröger c.s. over de kostensystematiek voor warmteverbruik in huis 

integraal in kaart brengen) 

• 36387-23 Motie van het lid Kröger over zorgen dat gemeenten actief de mogelijkheid van een 

warmtecoöperatie onderzoeken en meenemen in het opstellen van een warmteplan 

• 36387-24 Motie van het lid Erkens c.s. over met energieleveranciers uitwerken of en hoe 

leasecontracten kunnen worden gebruikt voor verduurzamingsinvesteringen van huishoudens 

• 36387-25 Motie van de leden Erkens en Grinwis één loket waar huishoudens terechtkunnen voor 

informatie over verduurzaming en de financiering daarvan 

• 36387-26 Motie van het lid Grinwis c.s. over komen tot een helder afgebakende en juridisch 

bindende vergewisplicht van een alternatief voor aardgas 

• 36387-27 Motie van het lid Grinwis c.s. over modernisering van het huurrecht om werkzaamheden 

als dringend te kunnen kwalificeren in geval van wijkgerichte aansluiting op een collectieve 

warmtevoorziening 

• 36387-28 Motie van het lid Postma over het Besluit gemeentelijke instrumenten warmtetransitie in 

voorhang brengen gelijktijdig met of na de indiening van het wetsvoorstel Wet collectieve warmte 

• 36387-29 Motie van het lid Postma over een loket waar overstappers naar een collectieve 

warmteoplossing terechtkunnen voor hulp bij (financiële) vragen en het halen van hun recht 

• 36387-30 Motie van het lid Postma over niet alle vaste leveringskosten in het vaste tarief 

doorberekenen en een groter deel van de energierekening voor warmte gebruiksafhankelijk maken 

• 36387-31 Motie van het lid Postma over evalueren of de afspraken uit het Startmotorkader in de 

praktijk werken 

• 36387-32 Motie van het lid Postma over de participatie-uitgangspunten van het Programma 

Aardgasvrije Wijken gebruiken en inzetten voor draagvlak voor aansluiting op het warmtenet 

• 36387-33 Motie van het lid Vermeer over de voorziene inhoud van de Wet collectieve warmte 

opnemen in de Energiewet. Ontraden 

• 36387-34 Motie van het lid Bontenbal c.s. over onderzoeken of de kosten die warmtebedrijven 

maken, kunnen worden verlaagd  

• 36387-35 Motie van het lid Beckerman over bij de uitvoering van de Wgiw het niet-meer-dan-

anders principe individueel garanderen Ontraden 

• 36387-36 Motie van het lid Beckerman over samen met warmtebedrijven en corporaties een fonds 

onderzoeken om het niet-meer-dan-anders principe individueel te garanderen 

• 36387-37 Motie van het lid Beckerman over onderzoeken of het individuele bedrag van de 

Subsidieregeling Verduurzaming en Onderhoud Huurwoningen toereikend is 

• 36387-38 Motie van het lid Beckerman over tot de invoering van de Wet collectieve warmte streven 

naar minimaal 50% eigenaarschap van (lokale) overheden voor toekomstige warmtebedrijven 

• 36387-39 Motie van het lid Paternotte c.s. over de mogelijkheid tot gebouwgebonden financiering 

van woningen versnellen 

• 36387-40 Motie van de leden Paternotte en Bontenbal over de rijkssubsidies voor verduurzaming 

versimpelen en meer met elkaar in lijn brengen 

 

https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/plenaire_verslagen/kamer_in_het_kort/wet-gemeentelijke-instrumenten-warmtetransitie
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/wetsvoorstellen/detail?cfg=wetsvoorsteldetails&qry=wetsvoorstel%3A36387
https://www.tweedekamer.nl/downloads/document?id=2024D14266
https://www.tweedekamer.nl/downloads/document?id=2024D14266
https://www.tweedekamer.nl/downloads/document?id=2024D14267
https://www.tweedekamer.nl/downloads/document?id=2024D14267
https://www.tweedekamer.nl/downloads/document?id=2024D14269
https://www.tweedekamer.nl/downloads/document?id=2024D14269
https://www.tweedekamer.nl/downloads/document?id=2024D14275
https://www.tweedekamer.nl/downloads/document?id=2024D14275
https://www.tweedekamer.nl/downloads/document?id=2024D14276
https://www.tweedekamer.nl/downloads/document?id=2024D14276
https://www.tweedekamer.nl/downloads/document?id=2024D14280
https://www.tweedekamer.nl/downloads/document?id=2024D14280
https://www.tweedekamer.nl/downloads/document?id=2024D14281
https://www.tweedekamer.nl/downloads/document?id=2024D14281
https://www.tweedekamer.nl/downloads/document?id=2024D14281
https://www.tweedekamer.nl/downloads/document?id=2024D14294
https://www.tweedekamer.nl/downloads/document?id=2024D14294
https://www.tweedekamer.nl/downloads/document?id=2024D14295
https://www.tweedekamer.nl/downloads/document?id=2024D14295
https://www.tweedekamer.nl/downloads/document?id=2024D14296
https://www.tweedekamer.nl/downloads/document?id=2024D14296
https://www.tweedekamer.nl/downloads/document?id=2024D14297
https://www.tweedekamer.nl/downloads/document?id=2024D14297
https://www.tweedekamer.nl/downloads/document?id=2024D14298
https://www.tweedekamer.nl/downloads/document?id=2024D14298
https://www.tweedekamer.nl/downloads/document?id=2024D14304
https://www.tweedekamer.nl/downloads/document?id=2024D14304
https://www.tweedekamer.nl/downloads/document?id=2024D14311
https://www.tweedekamer.nl/downloads/document?id=2024D14311
https://www.tweedekamer.nl/downloads/document?id=2024D14312
https://www.tweedekamer.nl/downloads/document?id=2024D14312
https://www.tweedekamer.nl/downloads/document?id=2024D14313
https://www.tweedekamer.nl/downloads/document?id=2024D14313
https://www.tweedekamer.nl/downloads/document?id=2024D14314
https://www.tweedekamer.nl/downloads/document?id=2024D14314
https://www.tweedekamer.nl/downloads/document?id=2024D14315
https://www.tweedekamer.nl/downloads/document?id=2024D14315
https://www.tweedekamer.nl/downloads/document?id=2024D14317
https://www.tweedekamer.nl/downloads/document?id=2024D14317
https://www.tweedekamer.nl/downloads/document?id=2024D14318
https://www.tweedekamer.nl/downloads/document?id=2024D14318
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Amendementen 

• Nader gewijzigd amendement van het lid Erkens c.s. 36387-20 ter vervanging van nr. 13 over 

het regelen dat het Rijk bij algemene maatregel van bestuur instructieregels moet stellen ten 

aanzien van de betaalbaarheid voor de gebouweigenaren en -gebruikers in de wijk. Oordeel 

Kamer 

• Amendement van het lid Grinwis c.s. 36387-19 over bevoegdheden voor de ACM ter 

voorbereiding op een kostengebaseerde tariefsystematiek Oordeel Kamer 

• Gewijzigd amendement van de leden Grinwis en Flach 36387-18 ter vervanging van nr. 14 over 

het opnemen van de stapsgewijze implementatie richting een op kosten gebaseerde 

tariefregulering van warmte. Ontraden 

• Amendement van het lid Postma 36387-17 over compensatie aan individuele huishoudens bij 

wie bij de overgang naar warmtelevering het ‘niet meer dan anders’-principe niet goed wordt 

nageleefd (ontraden, wordt ingetrokken) 

• Amendement van het lid Flach 36387-16 over het vastleggen dat warmteprogramma’s gericht 

worden op een doelmatige en voor eigenaren en huurders haalbare en betaalbare 

verduurzaming van de warmtevoorziening. Oordeel Kamer 

• Gewijzigd amendement van het lid Flach 36387-15 ter vervanging van nr. 11 over het in de 

amvb stellen van regels ter waarborging van een haalbare en betaalbare overstap naar een 

alternatieve warmtevoorziening voor alle gebouweigenaren/gebruikers. Ontraden 

 

Plenair debat Wet integrale suïcidepreventie 

Bij het bij tijd en wijle emotionele debat over de initiatiefwet integrale suïcidepreventie gaat het over een 

structurele en actieve rol van de overheid bij het tegengaan en voorkomen van suïcide. Omdat het 

alleen de eerste termijn van de zijde van de Kamer betrof (zoals gebruikelijk bij 

initiatiefwetsvoorstellen), zal de beantwoording door de initiatiefnemers en de staatssecretaris op een 

later moment plaatsvinden. Er zijn daarom ook nog geen moties ingediend. 

 

Beleid en taken voor gemeenten 

Slagt-Tichelman (GroenLinks-PvdA) refereert aan het feit 50 gemeenten al suïcidepreventiebeleid 

hebben. Ze vraagt of alle gemeenten meteen aan de slag moeten gaan met het suïcidepreventiebeleid 

na het aannemen van deze wet en of zij daar dan hulp en middelen voor krijgen. En krijgen gemeenten 

ook voldoende beleidsvrijheid? Boswijk (CDA) vraagt hoe kan worden voorkomen dat het wetsvoorstel 

alleen leidt tot gemeentelijke beleidsnota’s en benadrukt het belang van krachtige realisatie. Ook vraagt 

hij op welke manier de gegevensdeling tussen de gemeentes ingericht gaat worden. Stoffer (SGP) 

vraagt de staatssecretaris naar mogelijkheden in de begroting om dit voorstel uit te voeren en om 

gemeenten met de juiste middelen te ondersteunen bij deze taak. Aan de initiatiefnemers vraagt hij of 

gemeenten voldoende financiële en ook praktische ondersteuning in de uitvoering van deze nieuwe 

taak krijgen. Ook vraagt hij naar de mate van beleidsvrijheid. Ceder (ChristenUnie) vraagt hoe 

gemeenten worden ondersteund bij het maken van suïcidepreventiebeleid. Moeten ze allemaal een jaar 

na inwerkingtreding van de wet een compleet integraal beleid hebben liggen? Is er zo snel dan ook 

budget voor hen beschikbaar? Van Eijk (VVD) geeft aan dat er nog niet is getoetst op effectiviteit en 

uitvoerbaarheid door gemeenten. Zijn de initiatiefnemers voornemens om dit alsnog te doen? De VVD 

vindt de uitvoering cruciaal. Aan gemeenten wordt ruimte gelaten om het naar eigen behoefte in te 

richten. In het algemeen is het volgens Van Eijk zo dat beleid makkelijker en sneller wordt omarmd als 

de maatschappelijke baten die het kan opleveren duidelijk zijn. Het Kamerlid stelt voor om vanaf de 

start te monitoren of gemeenten met hun beleid op de goede weg zijn en wat de opbrengsten zijn van 

https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/amendementen/detail?id=2024Z06154&did=2024D14257
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/amendementen/detail?id=2024Z06140&did=2024D14236
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/amendementen/detail?id=2024Z06137&did=2024D14232
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/amendementen/detail?id=2024Z06133&did=2024D14227
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/amendementen/detail?id=2024Z06124&did=2024D14188
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/amendementen/detail?id=2024Z06122&did=2024D14185
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het beleid. Claassen (PVV) sluit zich bij deze laatste opmerking aan en vraagt ook aandacht voor de 

mogelijke extra werklast voor de gemeenten, die deze interventies moeten uitvoeren. Hij vraagt de 

initiatiefnemers en de staatssecretaris of er zicht is op hoeveel gemeenten mogelijk al klaar zijn voor 

deze opdracht. Hoeveel gemeenten kunnen hier op korte termijn al klaar voor zijn? Wat is de 

langetermijnverwachting? Daniëlle Jansen (NSC) verwacht dat gemeentelijke suïcidepreventie grote 

maatschappelijke baten zal opleveren. Ze vraagt aandacht voor de uitvoering van het gemeentelijk 

suïcidepreventiebeleid. Binnen de gemeente moet het college van burgemeester en wethouders 

zorgdragen voor de uitvoering van dit beleid. Omdat dit initiatiefwetsvoorstel een uitbreiding van het 

takenpakket van de gemeente betreft, onderstreept ze het belang van goed begeleiden van gemeenten 

bij het verankeren van de suïcidepreventie in het beleid en bij het invulling geven aan de uitvoering 

daarvan. Ze ziet daarin een rol weggelegd voor 113 wat betreft het op weg helpen van de gemeenten. 

113 heeft volgens haar al een stappenplan gemaakt en heeft daarnaast enkele kwartiermakers 

beschikbaar. Deze kwartiermakers kunnen gemeenten met raad en daad terzijde staan bij het invulling 

geven aan gemeentelijk suïcidepreventiebeleid. Zo nodig zal het aantal kwartiermakers volgens NSC 

ook nog moeten worden opgeschaald. Ze vraagt de initiatiefnemers te reageren op dit voorstel. 

Paulusma (D66) vraagt de initiatiefnemers in hoeverre zij bij dit voorstel in gezamenlijkheid met de VNG 

zijn opgetrokken. Bij andere maatschappelijke opgaven ziet ze namelijk dat gemeenten gebaat zijn bij 

samenwerking. Ook Paulusma vraagt op welke wijze gemeenten straks worden gefinancierd en in 

hoeverre dat geld ook geoormerkt wordt voor suïcidepreventiebeleid. 

 

Plenair Tweeminutendebat Hersteloperatie kinderopvangtoeslag 

Tijdens de plenaire afronding van dit debat werden tien moties ingediend. Het oordeel van 

staatssecretaris Aukje de Vries staat er achter: 

• 31066-1356 Motie van het lid Dijk over alle DUO-schulden kwijtschelden van gedupeerde kinderen 

die deze schulden zijn aangegaan vanwege het toeslagenschandaal. Ontraden; 

• 31066-1357 Motie van het lid Dijk over onderzoeken wat nodig is om de behandeling voor 

gedupeerden in één dag uit te voeren. Ontraden; 

• 31066-1358 Motie van de leden Stultiens en Inge van Dijk over een oplossing voor situaties waarin 

de inperking van de BAC leidt tot nadelige gevolgen voor de gedupeerde ouders. Oordeel Kamer; 

• 31066-1359 Motie van de leden Stultiens en Inge van Dijk over een maatwerkoplossing voor 

jongeren met een DUO-schuld als gevolg van de toeslagenaffaire. Oordeel Kamer; 

• 31066-1360 Motie van de leden Inge van Dijk en Stultiens over een meldpunt voor kinderen 

inrichten dat aansluit bij de belevingswereld van jongeren. Oordeel Kamer; 

• 31066-1361 Motie van de leden Inge van Dijk en Stultiens over regie van ouders over hun eigen 

proces bij de aanstaande herinrichting van CWS. Oordeel Kamer; 

• 31066-1362 Motie van het lid Van Vroonhoven over eerder gemaakte beloftes aan gedupeerden 

nakomen. Oordeel Kamer; 

• 31066-1363 Motie van het lid Van Vroonhoven over nieuwe hersteloperaties als gevolg van een 

onrechtmatige overheidsdaad uniformeren en dit vastleggen in een kaderwet. Ontraden; 

• 31066-1364 Motie van het lid Van Vroonhoven over het volledige ongelakte dossier aan 

gedupeerden verstrekken. Ontraden; 

• 31066-1365 Motie van het lid Kamminga c.s. over de voor- en nadelen van de verschillende 

schade- en herstelroutes aan de voorkant duidelijk aan gedupeerden communiceren. Oordeel 

Kamer. 

Over de moties zal op dinsdag 16 april worden gestemd. 

https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/moties/detail?id=2024Z06104&did=2024D14158
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/moties/detail?id=2024Z06106&did=2024D14159
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/moties/detail?id=2024Z06107&did=2024D14160
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/moties/detail?id=2024Z06108&did=2024D14161
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/moties/detail?id=2024Z06110&did=2024D14162
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/moties/detail?id=2024Z06111&did=2024D14163
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/moties/detail?id=2024Z06112&did=2024D14164
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/moties/detail?id=2024Z06113&did=2024D14165
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/moties/detail?id=2024Z06114&did=2024D14166
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/moties/detail?id=2024Z06115&did=2024D14167
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Plenair Tweeminutendebat Externe veiligheid 

Tijdens de plenaire afronding van dit debat werden drie moties ingediend. Het oordeel van 

staatssecretaris Heijnen staat er achter: 

• Motie van het lid Kostic over het bevoegd gezag helpen om preventieve maatregelen te nemen 

tegen de uitstoot van schadelijke stoffen door grote vervuilers. Oordeel Kamer; 

• Motie van het lid Kostic over een onafhankelijke en transparante nulmeting van alle uitstoot van 

schadelijke stoffen en alle milieueffecten vanaf het Tata Steel-terrein. Ontraden; 

• Motie van het lid Kostic over onafhankelijk onderzoek naar de vervuiling van de bodem onder het 

Tata Steel-terrein en het effect daarvan op de gezondheid en leefomgeving van omwonenden. 

Ontraden. 

Op dinsdag 16 april zal over de moties worden gestemd. 

Plenair Tweeminutendebat Strategische keuzes bereikbaarheid 

De plenaire afronding van dit debat vond plaats op woensdag 10 april. Er werden drie moties 

ingediend. Het advies van staatssecretaris Heijnen staat er achter: 

• Motie van het lid De Hoop over een inventarisatie van de infrastructurele knelpunten die de 

komende periode opgelost moeten worden om de afspraken uit de nieuwe HRN-concessie uit te 

kunnen voeren. Oordeel Kamer; 

• Motie van het lid De Hoop over voorafgaand aan het debat over vervoersarmoede inventariseren 

welke factoren het meest relevant zijn bij het ontstaan van vervoersarmoede. Oordeel Kamer; 

• Motie van de leden Olger van Dijk en Vedder over de aanbevelingen van het PBL over 

grensoverschrijdende effecten integraal overnemen in de Werkwijzer MKBA bij MIRT-

verkenningen. Oordeel Kamer. 

De stemmingen over de moties zijn op dinsdag 16 april. 

Plenair Tweeminutendebat Circulair bouwen 

De plenaire afronding van dit debat vond plaats op woensdag 10 april. Er werden acht moties 

ingediend. De adviezen van minister De Jonge en staatssecretaris Heijnen staan er achter: 

• Motie van het lid Gabriëls c.s. over module D geen onderdeel laten uitmaken van de MPG 

[MilieuPrestatie Gebouwen, red.]. Aangehouden; 

• Motie van het lid Grinwis c.s. over de wijziging van de MPG aanpassen door de zes optionele 

indicatoren vooralsnog met weegfactor nul in te voeren. Aangehouden; 

• Motie van het lid Grinwis c.s. over een uniforme bepalingsmethode opstellen waarin de som van 

Global Warming Potential-indicatoren op gebouwniveau wordt gerapporteerd. Oordeel Kamer; 

• Motie van het lid Kostic over de aanbeveling uitvoeren dat natuurinclusief inrichten, bouwen en 

renoveren moet bijdragen aan de minimumvereisten voor een gebiedsspecifieke Basiskwaliteit 

Natuur. Oordeel Kamer; 

• Motie van het lid Kostic over onderzoek doen naar het financieel aantrekkelijker maken van 

hergebruik en recycling van bouwmaterialen. Oordeel Kamer; 

• Motie van het lid Kostic over laten onderzoeken of het gebruik van Duomix negatieve effecten heeft 

op milieu en gezondheid. Oordeel Kamer; 

• Motie van het lid Welzijn c.s. over onderzoeken of de Arbeidsinspectie al voldoende is toegespitst 

op fabrieksmatige bouw. Oordeel Kamer; 

• Motie van het lid Welzijn c.s. over data uit de pilots beter borgen en ontsluiten om deze breed aan 

te kunnen wenden voor de transitie naar circulaire bouw. Oordeel Kamer. 

De stemmingen over de moties vinden plaats op dinsdag 16 april. 

https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/moties/detail?id=2024Z06119&did=2024D14182
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/moties/detail?id=2024Z06120&did=2024D14183
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/moties/detail?id=2024Z06121&did=2024D14184
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/moties/detail?id=2024Z06134&did=2024D14228
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/moties/detail?id=2024Z06135&did=2024D14229
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/moties/detail?id=2024Z06136&did=2024D14230
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/moties/detail?id=2024Z06142&did=2024D14239
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/moties/detail?id=2024Z06143&did=2024D14241
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/moties/detail?id=2024Z06146&did=2024D14246
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/moties/detail?id=2024Z06147&did=2024D14247
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/moties/detail?id=2024Z06148&did=2024D14249
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/moties/detail?id=2024Z06149&did=2024D14250
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/moties/detail?id=2024Z06151&did=2024D14254
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/moties/detail?id=2024Z06153&did=2024D14256
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Plenair Tweeminutendebat Acute Zorg 

Bij de plenaire afronding van dit debat zijn elf moties ingediend. De meest relevante voor gemeenten 

staan hieronder. Het oordeel van minister Dijkstra staat er achter: 

• 29247-439 Motie Van Nispen/Bushoff over voor te bereiden om een vaste 

beschikbaarheidsbijdrage in te voeren, en de Kamer hierover te informeren voor het zomerreces. 

Ontraden. 

• 29247-441 Motie Van Nispen/Dijk over een stop in te stellen op het sluiten van essentiële 

onderdelen van ziekenhuizen, zoals de spoedeisende hulp, de intensive care en de 

verloskundeafdeling, tot een nieuw kabinet hierover heeft beslist. Ontraden. 

• 29247-443 Motie Bushoff over te komen tot een bereikbaarheidsnorm, zodat bij verplaatsing van 

zorg met eigen vervoer en ov een ziekenhuis binnen 45 minuten bereikbaar blijft of, waar de reistijd 

met eigen vervoer en ov naar een ziekenhuis al meer dan 45 minuten bedraagt, de reistijd niet 

toeneemt. Ontraden. 

• 29247-444 Motie Bushoff over waar nodig een pauzeknop voor veranderingen in de regionale 

ziekenhuiszorg in te drukken of goede betrokkenheid van het lokaal bestuur, inwoners en zorgveld 

te garanderen totdat de AMvB en de ministeriële regeling op dit punt zijn verbeterd. Ontraden. 

• 29247-449 Motie Daniëlle Jansen/Welzijn over onderzoek te verrichten naar de invloed van de 

woonsituatie van ouderen op valaccidenten bij ouderen. Aangehouden. 

De stemmingen over de moties vinden plaats op dinsdag 16 april. 

Plenair Tweeminutendebat Kansspelen 

Bij de plenaire afronding van dit debat zijn 15 moties ingediend. Hieronder de meest relevante voor 

gemeenten. Het oordeel van minister Weerwind staat er achter. 

Moties: 

• 24557-223 Motie Mutluer over onderzoeken hoe positie van bewindvoerders kan worden versterkt. 

Oordeel Kamer; 

• 24557-228 Motie Bikker c.s. over gemeenten beperkingen kunnen laten stellen aan openingstijden 

Holland Casino. Aangehouden; 

• 24557-229 Motie Bikker c.s. over richtgetallen formuleren voor het aantal mensen dat online gokt. 

Ontraden; 

• 24557-230 Motie Bikker c.s. over gokpreventiebeleid beleggen bij VWS. Ontraden; 

• 24557-231 Motie Van Nispen c.s. onderzoeken aansprakelijkheid online gokbedrijven te vergroten. 

Oordeel Kamer; 

• 24557-233 Motie Van Nispen c.s. over voorstel kansspelaanbieders BKR toetsen te laten 

aanbieden. Ontraden; 

• 24557-235 Motie Van Nispen c.s. over kansspelen met zeer hoog risico – moeten worden 

verboden. Ontraden; 

• 24557-236 Motie Van Nispen c.s. over niet te wachten op de evaluatie van de Wet kansspelen op 

afstand, maar zo snel mogelijk maatregelen te nemen door het aanscherpen van 

vergunningsvoorwaarden en de lagere regelgeving en zo nodig met een spoedwet. Ontraden. 

Dinsdag 16 april zal over de moties worden gestemd.  

https://www.tweedekamer.nl/downloads/document?id=2024D14514
https://www.tweedekamer.nl/downloads/document?id=2024D14517
https://www.tweedekamer.nl/downloads/document?id=2024D14522
https://www.tweedekamer.nl/downloads/document?id=2024D14523
https://www.tweedekamer.nl/downloads/document?id=2024D14528
https://www.tweedekamer.nl/downloads/document?id=2024D14549
https://www.tweedekamer.nl/downloads/document?id=2024D14555
https://www.tweedekamer.nl/downloads/document?id=2024D14556
https://www.tweedekamer.nl/downloads/document?id=2024D14557
https://www.tweedekamer.nl/downloads/document?id=2024D14558
https://www.tweedekamer.nl/downloads/document?id=2024D14560
https://www.tweedekamer.nl/downloads/document?id=2024D14562
https://www.tweedekamer.nl/downloads/document?id=2024D14563
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Commissie EZK: wetgevingsoverleg Energiewet 

Van de wetten die hard nodig zijn voor de energietransitie is dit de tweede van de drie die nu voorligt. 

 

De behandeling van de energiewet heeft een uitvoerige procedure. Op 8 en 15 april zijn er 

wetgevingsoverleg en waarna er een plenaire afronding volgt. Op 8 april ging het over de ‘gebruikers’, 

op 15 april zal het over het ‘systeem’ gaan. Er zijn afgelopen maandag geen moties ingediend omdat 

het debat niet kon worden afgerond. Op 8 april ging het ook veel over consumentenbescherming. 

Bescherming tegen malafide energiebedrijven, vervelende of gelogen marketing en wat er gebeurt bij 

faillissementen. Het verslag hieronder gaat daar niet op in behalve dat de minister in gesprek gaat met 

de VNG overheid verbieden van aan de deur verkopen van energiecontracten. Gemeenten kunnen dat 

al verbieden via een vergunningstelsel en de APV.  

 

Dat de wet nodig is staat buiten kijf voor een Kamermeerderheid. Maar doet het wel genoeg vraagt 

Vermeer (BBB)? Is het niet te complex en onuitvoerbaar? En waarom zitten de WcW en Wgiw niet in 

deze wet? 

 

Energiedelen 

De VNG trekt er hard aan dat de wet wordt aangenomen en ook dat energie delen (als bedrijf of 

inwoner energie opwekken en gelijktijdig deelt met de ‘buren’ zonder tussenkomst van een 

commerciële partij) mogelijk wordt gemaakt. Minister Jetten wil hier nog niet aan en interpreteert 

Europese richtlijnen die dat verplichten onjuist.  

Veel fracties zijn hier voor maar twijfelen of de minister het wel heeft geregeld. BBB, Volt en NSC zien 

alleen peer to peer energie leveren is toegestaan, geen delen. D66 vindt de uitwerking ondermaats. 

GroenLinks /Partij voor de Arbeid is de grootste pleitbezorger voor energie delen: decentrale duurzame 

opwek biedt een kans voor burgers om zich te organiseren. De voorliggende wet negeert Europese 

regelgeving die dat mogelijk moet maken. De SGP haakt daar later op aan.  

De kosten van energiedelen bestaan ook misverstanden. BBB en CU denken dat het extra kosten gaat 

opleveren en vragen of dat wel eerlijk gaat gebeuren. D66 vreest een belastingvrije schaduwmarkt (wat 

niet klopt, red). Het CDA (Bontenbal) en in mindere de SGP maken zich zorgen dat het een elitair 

feestje wordt en eist dat energiegemeenschappen dezelfde verantwoordelijkheden krijgen als ‘normale 

leveranciers’. Het CDA is de enige fractie die het eens is met de minister dat energie delen al is 

toegestaan met de wet en heeft grote twijfels dat energiegemeenschappen wel kunnen werken.  

 

Minister Jetten stelt dat energie delen in het nationaal plan energiesysteem is opgenomen evenals in 

de energiewet met peer to peer. Hij is ervan overtuigd dat dit het is en steunt het ook omdat het helpt 

tegen netcongestie. Vreemd genoeg heeft de minister ook (onterechte) zorgen dat er een 

schaduwmarkt kan ontstaan omdat energiebelasting niet wordt betaald of kosten oneerlijk worden 

gesocialiseerd. Op vragen Van de Kamer om meer mogelijk te maken verwijst hij naar de 

implementatie van de Electricity Market Design richtlijn die er in 2025 aankomt. Deze initiatieven wil hij 

volwaardig behandelen als ‘echte energieleveranciers’, daar maar weer mee aangevend dat de minister 

verkeerd is geïnformeerd door zijn medewerkers. Of het niet snapt want hij gaf ook aan geen nationale 

kop te willen boven de genoemde EMD richtlijn. 

 

Salderen, terugleveren en meedoen 

Erkens (VVD) ziet graag strengere regels met stevige toezicht op heffingen op terugleveren nu 

salderen niet is afgeschaft. Rooderkerk (D66) en Kröger willen dat wie rondom een energieproject moet 

kunnen moeten meeprofiteren en meebeslissen via mede-eigenaarschap en heeft daar een 
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amendement op ingediend. De monitor financiële participatie laat zien dat lokaal eigendom bij 

zonneparken achter blijft aldus D66. Bontenbal (CDA) wil geen verplichting omdat het de transitie gaat 

vertragen. Het is beter om energiecoöperaties te steunen.  

 

De minister vindt dat financiële participatie draagvlak kan vergroten. Hij wil echter niks verplicht stellen 

omdat dat indruist tegen een vrij verkeer van kapitaal in het EVRM. Mede eigendom betekent ook risico 

dragen dus er is geen garantie voor succes. Hij citeert wethouders die zeggen dat lokaal eigendom 

alleen werkt bij één molen of een klein zonnepark. Hij wil het wel stimuleren met een handleiding voor 

gemeenten met de ambitie om ook eigendom te stimuleren bij grotere wind- of zonneparken. 

 

De minister heeft overwogen om salderen af te schaffen met de Energiewet, maar heeft er vanaf gezien 

omdat de senaat dan de wet gaat torpederen. Als salderen wel wordt afgeschaft hebben de 

energiebedrijven hem beloofd ook te stoppen met terugleverkosten.  

 

Netcongestie en transparantie 

BBB twijfelt of de wet dit wel adresseert. De VVD stelt dat energyhubs met bijbehorende contracten 

soelaas kunnen bieden maar netbeheerders dit onvoldoende en te traag faciliteren.  

Transparantie is hard nodig aldus BBB en CU om onder meer gemeente en provincie inzicht te geven 

wat het probleem is in een bepaalde wijk of industrieterrein. Is dit voldoende gegarandeerd, komen er 

online lijsten wat iemands positie is vraagt Vermeer. Kan een gemeente zien wanneer een woonwijk 

aan de beurt is en wat er voorrang krijgt en waarom? 

De PVV (Kops) maakt hier het hoofdpunt van hun bijdrage van. Gaat de wet hier wel mee helpen? Hij 

heeft er geen vertrouwen in.  

 

De minister kondigt trots aan dat de netbeheerders met een dashboard zijn gekomen. Dat gaat veel 

inzicht geven op de wachtrij en zal innovatie en kans geven onder het net congestie nu nog een Black 

box is voor iedereen. Het zal laten zien hoeveel vermogen in de wachtrij staat maar zal niet volledig 

transparant worden vanwege concurrentiegevoelige informatie.  

 

Betaalbaarheid 

De ChristenUnie maakt hier een groot punt van omdat betaalbaarheid is niet gegarandeerd en pleit 

voor een bevoegdheid bij de ACM voor het instellen van een maximumprijs. Ook GLPvdA denkt 

hieraan. Ook stelt de fractie van CU voor, met steun van de NSC en SGP, een sociaal tarief in te 

stellen zoals in België de praktijk is, het zorgt voor eenvoud en zekerheid voor huishoudens in een 

kwetsbare positie als zij meer verbruiken. Kröger (GLPvdA) meent dat kwetsbare huishoudens 

beschermen alleen via inkomenspolitiek een ‘spannende route is’ omdat het niet genoeg zekerheid 

biedt. Kwetsbare gebruikers wordt In de wet alleen gekoppeld aan mensen die om medische redenen 

afhankelijk zijn van energie niet om sociaal economische redenen. De PVV wijt de hoge energielasten 

aan de veel te hoge belastingen erop in ons land. de SP wil stoppen met de marktwerking op de 

basisbehoefte energie en rechtvaardige tarieven. 

 

Minister Jetten geeft aan dat de uitgangspunten betrouwbaarheid, betaalbaarheid, en zekerheid zijn In 

de nieuwe wet. Het gaat hem om rechtvaardige prijzen naast sociaal beleid met de energierekening. De 

wet wil marktwerking behouden waar dat nuttig is zonder dat te laten doorslaan. Daarom wordt er veel 

meer aandacht aan consumentenbescherming gegeven in de wet. 

De minister zal nadenken over een sociaal tarief en een waarborgfonds. Bescherming van arme 

Mensen vindt hij belangrijk maar hij is beperkt in de mogelijkheden met de Energiewet. Sociaal tarief is 
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erg lastig en in de praktijk complex voor de belastingdienst maar ook voor energiebedrijven die dan 

inkomsten gegevens moeten krijgen in data moeten verstrekken. De minister vreest ook Dat de 

Belastingdienst altijd achteraf compenseert en het risico bestaat dat er geld terug moet worden 

gevorderd.  

Voor de minister is de definitie van een kwetsbare afnemer als het eindigen van energieleverantie 

ernstige gevolgen gaat krijgen voor de gezondheid. CU, GL en NSC hebben hier bezwaren op.  

 

Er is een reeks amendementen ingediend die zijn voorzien van een oordeel door de minister. Er zijn er 

enkele bijgekomen daarna en zullen er nog meer komen aldus welingelichte bronnen. 

Enkele interessante: 

• Amendement van het lid Rooderkerk 36378-23 over het bij verordening van gemeente of 

provincie kunnen vragen naar lokaal mede-eigenaarschap 

• Amendement Flach 36378-24 over meer ruimte voor lokale en provinciale regels ten behoeve 

van een goede energievoorziening 

• Amendement van het lid Kröger 36378-19 over het aan omgevingsdiensten verschaffen van 

energieverbruiksgegevens van eindafnemers voor wie de energiebesparingsplicht kan gelden. 

Oordeel Kamer 

Commissie BiZa: Rondetafelgesprek weerbare democratische rechtsstaat 

We wonen in een democratische rechtsstaat, maar hoe weerbaar is deze? Die vraag stond centraal 

tijdens het rondetafelgesprek over een weerbare democratische rechtsstaat op dinsdag 9 april. Sjoerd 

Potters zat namens de VNG aan tafel, naast Herman Tjeenk Willink, Thomas Bruning, Susan Top, 

Afshin Ellian en Tim Bosch. Het hele programma en de position papers zijn via deze link te vinden. 

 

Sterk lokaal bestuur 

Gemeenten leveren een belangrijke bijdrage in de democratische rechtsstaat, betoogt Potters. Zie 

bijvoorbeeld de opvang van Oekraïense vluchtelingen of bij de energiecrisis. Tegelijk zien gemeenten 

dat uitvoeringsproblemen van het rijk steeds op hun bordje terecht komen. In principe is macht en 

tegenmacht in Nederland goed georganiseerd, maar er gebeuren soms grote ongelukken. Daarbij is 

zicht op de uitvoering essentieel om te zien hoe rechtvaardig besluiten uitpakken voor mensen. Om die 

reden is het noodzakelijk om continu te spreken over de democratische rechtsstaat en ook continu 

onderhoud te plegen. Wat volgens Potters kan helpen is een betere voorbeeldfunctie van politici. Dat 

gaat over het zicht op de uitvoering, maar ook over onderlinge omgangsvormen. Met gedrag of uitingen 

van politici wordt de toon gezet voor het maatschappelijk debat. “U bent de spiegel van de 

samenleving,” zo besluit hij zijn inleiding. 

 

Daarnaast zou het volgens Potters goed zijn als de Tweede Kamer werk maakt van de aanbevelingen 

van de adviescommissie Versterken Weerbaarheid van de Democratische Rechtsorde. Een 

ondersteuningsprogramma zou kunnen helpen om volksvertegenwoordigers continu te laten nadenken 

over hun rol in de democratie en de verantwoordelijkheden die daar misschien bij horen.  

 

Democratisch debat 

Het debat, zowel in de samenleving als in de politiek, moet anders worden gevoerd. Bruning (PersVeilig 

en NVJ) spreekt daarbij over de veiligheid van journalisten tijdens het doen van hun werk. Er zijn veel 

incidenten en die worden versterkt door uitingen van politici, zoals ‘rioolratten’ en ‘tuig van de richel’. De 

publieke omroep moet ongeclausuleerd en structureel gesteund worden door de politiek, dat geldt ook 

lokaal en regionaal. Ellian (hoogleraar) hekelt politici die de democratische rechtsstaat de schuld geven 

https://www.tweedekamer.nl/zoeken?qry=36378&cfg=tksearch&sta=1&fld_prl_kamerstuk=Amendementen
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/amendementen/detail?id=2024Z06462&did=2024D14908
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/amendementen/detail?id=2024Z06485&did=2024D14958
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/amendementen/detail?id=2024Z05993&did=2024D13888
https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/commissievergaderingen/details?id=2024A01493
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van hun eigen onvermogen. Daarnaast vindt Ellian wel het een en ander van het optreden van 

burgemeesters bij het handhaven van het demonstratierecht. Daarop werd hij bevraagd door Deen 

(PVV). Volgens Ellian ligt er een rol voor de VNG om eens met elkaar te spreken over hoe 

burgemeesters zich moeten gedragen rond demonstraties.  

 

Potters signaleert dat ook horizontaal (inwoners onderling) elkaar verdrukken in het debat. Door de 

grote stem van verschillende pressiegroepen wordt de middengroep uit het politieke debat gedrukt. De 

extremen (zonder deze bij naam te noemen) gaan voorbij aan de persoonlijke vrijheden van de ander – 

en dat zorgt ervoor dat er ruimte wordt ontnomen aan anderen. Bovendien moet het debat in de politiek 

veel meer een debat op waarden worden en geen technocratische uiteenzettingen. Op die manier houd 

je de democratische rechtsstaat overeind, omdat dat meer is dan een set wetten alleen. Dat laatste 

werd door Timmermans (GL-PvdA) ook benadrukt: het gaat om een onderlinge cultuur. Bosch 

(voormalig adjunct-directeur Operatiën AIVD) voegde in dit kader ook desinformatie toe aan het lijstje 

negatieve invloeden. Er is vanuit andere landen de intentie om misbruik te maken van de vrijheid en 

transparantie in Nederland. Daar hebben we last van, dat zie je bijvoorbeeld bij soevereinen. Hoewel 

deze soevereinen vaak zelf desinformatie verspreiden, zijn ze zelf ook extra vatbaar vóór 

desinformatie. Met betrekking tot de spiegel die de politiek voor de samenleving is zegt Bosch: Doe op 

geen enkele manier mee aan het verspreiden van desinformatie. 

Commissie OCW: Commissiedebat Media 

Een dag voorafgaand aan het debat is nog besloten om voor het onderdeel cultuur een apart 

commissiedebat te organiseren, dat op 20 juni zal plaatsvinden. Daarom ging het in het debat primair 

over de (toekomst) van de NPO en over de verschillen in standpunten tussen de formerende partijen. 

 

Lokale omroepen 

Tseggai (GroenLinks-PvdA) benadrukt het belang van lokale media. Dit heeft volgens haar een groot 

bereik en wordt meer vertrouwd dan de nationale media. Ze ziet nu tot haar spijt een verschaling van 

de lokale journalistiek. Ze vraagt de secretaris of zij de zorgen deelt en of zij ideeën heeft om de 

verschaling van de lokale journalistiek tegen te gaan. Krul (CDA) noemt lokale omroepen belangrijke 

cultuurdragers. Ze staan meer dan elke andere media dicht bij hun publiek en stimuleren de onderlinge 

verbondenheid in hun regio en gemeenschap. Hij waarschuwt voor het feit dat de regeling via het 

Stimuleringsfonds gaat aflopen en dat niet alle omroepen klaar zijn voor de stelselwijziging. Hij vraagt 

de staatssecretaris of zij de budgetten van het Stimuleringsfonds naar voren kan halen zodat alle 80 

streekomroepen straks deze stelselwijziging mee gaan maken. Ceder (ChristenUnie) vindt het goed 

nieuws dat RPO en NLPO een journalistieke alliantie hebben gesloten. Ook hij vindt lokale en regionale 

journalistiek belangrijk voor de nieuwsvoorziening en als bewaker van de democratie.  

  

Staatssecretaris Gräper-Van Koolwijk benadrukt ook de waarde van de lokale en regionale omroepen. 

Met betrekking tot de vraag van het CDA antwoordt ze dat er met NLPO wordt gekeken in hoeverre de 

vervolgstappen voldoende gesteund kunnen worden door het betalingsritme dat op dit moment in de 

begrotingen zitten voor de Stimuleringsregeling. Zij herkent de signalen dat niet alle lokale omroepen 

kunnen meekomen. Ze vindt het niet wenselijk als er lokale omroepen verdwijnen. Mocht het nodig zijn 

om een deel van het budget naar voren te halen om de omroepen op die manier te versterken, dan is 

dat mogelijk met de huidige systematiek. Ze wil voorkomen dat samenwerkingen om budgettaire 

redenen niet van de grond komen en wil daarom maatwerk bieden. Op de vraag van de ChristenUnie 

antwoordt ze dat de samenwerking tussen RPO en NOS versterkt moet worden en dat dat ook goed in 

de stelselwijziging geborgd moet worden. 
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Commissie SZW: Commissiedebat Kinderopvang 

Over het debat in de commissie SZW hing de sluier van de formatie. Partijen die niet onderhandelen 

riepen de formerende partijen op om duidelijkheid te geven over de toekomst van het 

kinderopvangstelsel. Die partijen hielden echter hun kaarten tegen de borst. De minister had graag het 

nieuwe kinderopvangstelsel willen invoeren, maar kan niet anders dan zich te beperken tot het 

aanreiken van bouwstenen voor een nieuw kabinet. 

  

Nieuw stelsel en arbeidseis 

Podt (D66) wil toe naar een publieke voorziening en vindt dat er werk gemaakt moet worden van 

bestaanszekerheid. Ze roept op om de arbeidseis los te laten. Van Oostenbruggen (NSC) denkt dat 

een publiek stelsel geen goede oplossing is, omdat het geen doelmatige besteding betreft. Hij vindt het 

voorgestelde nieuwe stelsel met name gunstig voor hogere inkomens. Hij wil wel toe naar een systeem 

van directe financiering. Van Oostenbruggen krijgt veel interrupties op de uitspraak dat NSC niet naar 

een collectief stelsel wil en de inkomensafhankelijkheid wil behouden. Veel partijen waarschuwen NSC 

dat zo het risico op een toeslagenschandaal blijft bestaan en verbazen zich erover dat NSC toeslagen 

in stand wil houden. Van Oostenbruggen constateert droogjes dat er gewoon verschillen zijn tussen 

partijen en ziet meer in een beter werkend systeem binnen de overheid en pleit voor een ‘vergisrecht’, 

in plaats van een collectieve voorziening. Directe financiering noemt hij een ‘topidee’ en vraagt de 

minister dit verder uit te werken. Inge van Dijk (CDA) ziet veel problemen door de arbeidseis. Is het 

mogelijk om de arbeidseis (deels) los te laten, vraagt ze de minister. Maatoug (GroenLinks-PvdA) roept 

de formerende partijen op niet mistig te doen, maar duidelijkheid te verschaffen. Ze ziet veel 

onzekerheid bij de sector en bij ouders. Ze vraagt ook nog om meer ruimte binnen art. 1.13 voor 

gemeenten om te compenseren. Grinwis (ChristenUnie) is kritisch en ziet te weinig voortgang in het 

afschaffen van de kinderopvangtoeslag. Hij roept de formerende partijen op om meer urgentie te voelen 

om het stelsel te herzien. Hij vindt dat het wetsvoorstel over de herziening gewoon naar de Kamer 

gestuurd kan worden. Flach (SGP) geeft aan dat zijn partij tegen bijna gratis kinderopvang is en ook 

niet blij is met de plannen van het kabinet. Hij vindt het niet aan de overheid om te bepalen hoe ouders 

de opvang van hun kinderen regelen. Rajkowski (VVD) wil de kinderopvangtoeslag op termijn 

afschaffen. Ze kan het ook niet mooier maken dan het is: de keuze voor een nieuw stelsel is aan het 

nieuwe kabinet. Wat haar betreft wordt ingezet op bijna gratis kinderopvang, die inkomensonafhankelijk 

is, mét een arbeidseis en directe financiering aan opvangcentra. Ze wil de nu vrijgekomen gelden 

zoveel mogelijk inzetten voor middeninkomens. Ze vraagt daarom de minister om voor alle varianten uit 

de Kamerbrief van 5 april de effecten voor middeninkomens te berekenen. De minister zegt dat toe. 

  

De minister vindt het spijtig dat het kabinet is gevallen en dat daardoor de stelselherziening niet door 

kan gaan. Ze had graag het oorspronkelijke voorstel willen doorzetten. Er liggen nu bouwblokken over 

de arbeidseis, inkomens(on)afhankelijkheid en de hoogte van het vergoedingspercentage. Hier wordt 

ambtelijk aan doorgewerkt richting een keuze voor het nieuwe kabinet. In de tussentijd werkt ze ook 

aan de verbetering van het huidige stelsel. In antwoord op een vraag van NSC geeft ze aan dat er nu 

geen bouwstenen zijn die expliciet zoeken naar besparingen.  

Wat betreft het invoeren van een hoge inkomensonafhankelijke norm leidt dat volgens planbureaus 

mogelijk tot negatieve gevolgen. Daarom wordt er ook gekeken naar inkomensafhankelijke varianten. 

Het voordeel van een inkomensafhankelijk stelsel is volgens de minister dat het meer zekerheid geeft. 

Ook een inkomensafhankelijk stelsel met directe financiering geeft meer zekerheid, maar dan blijft het 

risico op terugvordering bestaan. Daarom heeft de minister eerder gekozen voor een 

inkomensonafhankelijk stelsel. Ze zal nog een aparte brief sturen over de kritiek van de planbureaus.  
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Over de vraag inzake artikel 1.13 antwoordt de minister dat gemeenten de eigen bijdrage kinderopvang 

kunnen compenseren. De minister onderzoekt nu verruimingsmogelijkheden en zal de Kamer uiterlijk 

eind dit jaar informeren. 

Er is een tweeminutendebat aangevraagd. 

Commissie DiZa: Commissiedebat Online veiligheid en Cybersecurity 

Een commissiedebat over online veiligheid en cybersecurity vindt vaker plaats, zo twee keer per jaar. 

Ditmaal op 11 april was de minister van EZK echter niet vergezeld door haar ambstcollega van J&V. Dit 

maakte dat de veelgebruikte afkortingen binnen het domein net iets anders klonken dan normaal. 

Gelukkig waren er ook nieuwe woordvoerders op dit thema, waardoor de vertaalslag vaak snel volgde. 

 

Voortgang NLCS 

De aanpak van cybercrime vraagt veel aandacht, vanwege het domino-effect dat een cyberaanval kan 

hebben, stelt Rajkowski (VVD) die net terug is van haar zwangerschapsverlof. Ook Six Dijkstra (NSC) 

ziet dat het bij cyberveiligheid om de zwakste schakel gaat. “Eén router is voldoende om binnen te 

komen,” zo stelt hij. Voor Kathmann (GL/PvdA) blijft de mens de zwakste schakel in cyberveiligheid. En 

voor Van der Werf (D66) – ook terug van zwangerschapsverlof en kersvers woordvoerder digitale 

zaken – zorgen geopolitieke spanningen voor digitale dreiging. 

Six Dijkstra, maar ook Valize (PVV) en anderen vroegen naar de voortgang van de Nederlandse 

Cybersecuritystrategie (NLCS). Valize vraagt wat de minister vindt van de aandachtspunten uit het 

rapport van Dialogic. Daarnaast haalt hij de inbreng van de VNG aan over het bestuurlijk convenant 

digitale veiligheid: het sluiten van het convenant is pas een eerste stap. Hoe zit het met de monitoring 

van het convenant? Van der Werf haalt de brief die de Cybersecurity Raad aan de informateur heeft 

gestuurd aan: er moet meer geld (200 miljoen euro) komen voor cybersecurity. 

 

Volgens minister Adriaansens doet het demissionaire kabinet al flink veel voor cybersecurity. De NLCS 

is een voorbeeld, met extra middelen voor de aanpak van statelijke actoren. Ze beveelt een nieuw 

kabinet van harte aan om er mee door te gaan, ook omdat er volgens haar weinig politieke 

meningsverschillen over dit issue zijn. Over het bestuurlijk convenant met o.a. de VNG zegt de minister 

dat de monitoring ervan wel degelijk meegenomen gaat worden. De projectleiders bij de ministeries en 

bij de VNG zijn samen bezig om de acties te formuleren die voortkomen uit het convenant. Het is 

nadrukkelijk onderdeel van het geheel, zegt ze. 

Ook het Digital Trust Center (DTC) en het Nationaal Cyber Security Centrum (NCSC) komen 

traditiegetrouw ter sprake. De samenvoeging van deze twee organisaties is nog in volle gang. 

Verschillende Kamerleden willen weten op welke manier het mkb weerbaar wordt gemaakt tegen 

digitale dreigingen. Rajkowski haalt zorgen van VNO-NCW aan dat het DTC de dienstverlening echt 

sneller moet uitbreiden. Volgens Valize is de wet bevordering digitale weerbaarheid bedrijven een 

goede stap geweest, maar het is nog wat mager. Kathmann broedt op een motie om de weerbaarheid 

van het mkb te vergroten. Zij ziet graag meer transparantie over de cyberveiligheid van producten en 

diensten, zodat het mkb goede afwegingen kan maken bij het kiezen van soft- of hardware. 

 

Minister Adriaansens raadt dit laatste af; de verantwoordelijkheid voor digitale veiligheid moet niet bij de 

consument liggen, maar bij de producent. Daarom verwacht ze meer van Europese regels voor digitale 

producten en diensten. Kathmann vindt dit later ook wel logisch klinken. Adriaansens biedt de 

Kamercommissie aan eens op werkbezoek te gaan bij het NCSC en het DTC. Een pilot van het DTC 

komt voor de zomer in uitvoering, zodat uiteindelijk 50 bedrijven kunnen aansluiten op een online 

portaal.  
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Implementatie NIS2 

Verschillende Kamerleden hekelen het feit dat de implementatie van de NIS2-richtlijn niet voor de 

deadline gaat lukken. Die deadline is 16 oktober 2024, maar half mei start pas de consultatie van de 

implementatiewetgeving. Six Dijkstra vindt het kwalijk dat de implementatie van Europese richtlijnen 

stelselmatig niet op tijd lukt in Nederland. Van der Werf vindt het niet te verkopen dat het digitale 

dreigingsniveau in Nederland al lange tijd hoog is – en dat ondanks dat feit NIS2 niet op tijd 

geïmplementeerd kan worden.  

Minister Adriaansens is het met de Kamerleden eens: het kost veel tijd. Volgens haar is het een heel 

complex traject, omdat er in Nederland veel zaken sectoraal geregeld zijn, zoals het toezicht op digitale 

veiligheid. Ze noemt voorbeelden van de impact die NIS2 heeft op sectoren, maar daarbij noemt ze 

gemeenten niet. In andere landen is het eenvoudiger, antwoordt Adriaansens op Six Dijkstra, omdat ze 

daar meer algemeen toezicht hebben. De aanwezige ambtelijke ondersteuning knikt nadrukkelijk 

wanneer de minister stelt dat vóór de zomer de concept-wetsvoorstellen naar de Kamer gaan: er wordt 

hard gewerkt. Ondertussen wordt wel begonnen met het voorbereiden van de organisaties op de 

toekomstige verplichtingen van NIS2. 

 

Slimme apparaten en buitenlandse dreiging 

Recent waren er grote zorgen over de veiligheid van omvormers van zonnepanelen. “Steeds meer 

mensen hangen hun dagelijks leven aan het internet,” stelt Rajkowski treffend. Je bent als consument 

overgeleverd aan de inzet van een installateur, terwijl de omvormers veel eigenschappen hebben 

waardoor ze voor (grootschalige) hacks interessant zijn. Er komen wettelijke eisen voor omvormers, 

maar die gaan pas in de zomer in. De minister moet hierin helpen, vindt Rajkowski. Valize deelt de 

zorgen van de RDI over zonnepanelen. De Cyber Resilience Act (CRA) moet soelaas bieden om 

producten standaard al digitaal veiliger te maken. Maar, zo vreest Valize, wat gebeurt er met producten 

van buiten de EU? Het keurmerk van de EU (CE) en dat van China (ook CE) lijkt erg op elkaar; daar 

moet volgens hem iets aan gebeuren. 

Kathmann boort nog een ander onderwerp aan; om cyberveilig te zijn moet je als consument in de 

buidel tasten. Bij meta betaal je voor privacy, anti-virus en password-wallets kosten geld. Ze ziet graag 

een actievere rol van de overheid om gratis en open-source software aan te bevelen én ze ziet een rol 

voor bibliotheken of gemeenten om inwoners te helpen hun apparatuur veilig te houden. “Als je minder 

te besteden hebt, ben je minder veilig,” stelt Kathmann. 

 

De uitwerking van Europese standaarden voor digitale veiligheid loopt vertraging op. Dit wordt pas in 

augustus 2025 verwacht, wat direct voor zichtbare onrust in de Kamercommissie zorgde. In de 

tussentijd roept het kabinet fabrikanten op om de beveiliging standaard hoger te krijgen. Er is een rol 

voor de overheid bij het bewustzijn van digitale veiligheid. Een voorbeeld dat de minister noemt is het 

veranderen van het standaardwachtwoord van de omvormer van je zonnepanelen. Op de vragen van 

Kathmann over het beschikbaar stellen en helpen bij gratis en open source software, antwoordt de 

minister dat er in de open source strategie van oktober 2022 wordt ingezet op: open source, tenzij. 

Verder herhaalt ze hier dat de verantwoordelijkheid voor digitale veiligheid niet bij consumenten, maar 

bij de producenten moet liggen. Tot slot wijst ze Valize er op dat wanneer iemand kiest om zelf een 

product uit China te bestellen, diegene niet verbaasd moet zijn dat er een lagere standaard voor de 

veiligheid van het product geldt. Europa onderscheidt zich door de hoge standaarden. Tegelijk zijn 

importeurs of webwinkels verantwoordelijk voor het garanderen dat hun producten aan de Europese 

regels voldoen. 
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Six Dijkstra heeft een tweeminutendebat aangevraagd, om over de implementatie van Europese 

regelgeving eventueel moties in te dienen. Van der Werf sluit zich hier graag bij aan, omdat ze 

ongelukkig is over de timing van NIS2. 

 

 

Stemmingen 

Dinsdag 9 april 

 

Moties ingediend bij het debat over de implementatie van het VN-verdrag Handicap 

• 24170-312 Motie Westerveld om te onderzoeken of de stapeling van eigen bijdragen kan worden 

teruggebracht door mensen met een beperking maximaal uit één wet een eigen bijdrage te laten 

betalen. Aangenomen; 

• 24170-313 Motie Westerveld over het inkomen of vermogen van partners van mensen met een 

beperking niet te laten meetellen bij het bepalen van de hoogte van een uitkering uit de 

Participatiewet. Verworpen; 

• 24170-314 Motie Westerveld over dat in alle zorgwetten langdurige indicaties worden afgegeven 

voor mensen met een levenslange beperking en de cliënten inspraak te geven op de termijn 

waarbinnen herindicatie plaatsvindt. Aangenomen; 

• 24170-315 Motie Agema over de kilometerregistratie en het persoonlijke kilometerbudget van Valys 

af te schaffen en in de komende brief het tijdpad van afschaffing uiteen te zetten. Aangenomen; 

• 24170-316 Motie Agema over kinderen en jongeren betrekken bij de Nationale strategie voor de 

implementatie van het VN-verdrag; 

• 24170-317 Motie De Kort c.s. over een onderzoek uit te voeren naar de mate van ondertekening en 

naleving van het convenant, knelpunten en oorzaken van onvoldoende naleving in kaart te 

brengen, en de uitkomsten hiervan in het vierde kwartaal van 2024 naar de Kamer te sturen. 

Aangenomen; 

• 24170-318 Motie Joseph en Westerveld over de algemene medische keuring voor mensen met 

autisme, ADD en ADHD afschaffen voor het afleggen van een rijexamen. Aangenomen;  

• 24170-319 Motie Dobbe en Westerveld over om in kaart te brengen wat de mogelijke effecten 

zouden zijn voor mensen die afhankelijk zijn van gemeentelijke voorzieningen, zoals mensen met 

een beperking, als deze bezuiniging wordt doorgezet, eventueel in verschillende scenario's. 

Aangenomen; 

• 24170-320 Motie Krul over bij de evaluatie expliciet de overheveling van het VN-verdrag Handicap 

naar een ander ministerie meenemen. Aangenomen; 

• 24170-321 Motie Krul over de interdepartementale werkgroep een duidelijk en vooraf omschreven 

mandaat te geven om maatregelen te kunnen nemen als de uitvoering van de werkagenda stokt, 

en tevens de Kamer elk halfjaar te informeren over de voortgang van de werkagenda. 

Aangehouden. 

• 24170-322 Motie El Abassi om met een handreiking te komen waarin kaders worden opgesteld 

voor gemeenten en in de handreiking aan te geven hoe de gemeenten gecontroleerd worden en 

welke sancties volgen op het moment dat een lokale inclusieagenda uitblijft. Aangenomen; 

• 24170-323 Motie El Abassi over in samenwerking met ervaringsdeskundigen concreet inhoud 

geven aan de begrippen "toegankelijkheid" en "inclusie". Aangenomen; 

• 24170-324 Motie El Abassi om een uitvoeringsplan te ontwikkelen gericht op kleinere gemeenten 

om een Lokale Inclusie Agenda te laten opstellen en uitvoeren. Aangenomen. 

https://www.tweedekamer.nl/downloads/document?id=2024D13117
https://www.tweedekamer.nl/downloads/document?id=2024D13118
https://www.tweedekamer.nl/downloads/document?id=2024D13119
https://www.tweedekamer.nl/downloads/document?id=2024D13120
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/moties/detail?id=2024Z05661&did=2024D13121
https://www.tweedekamer.nl/downloads/document?id=2024D13122
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/moties/detail?id=2024Z05663&did=2024D13123
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https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/moties/detail?id=2024Z05665&did=2024D13127
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https://www.tweedekamer.nl/downloads/document?id=2024D13131
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Moties ingediend bij het debat over het OVV-rapport Industrie en omwonenden  

• 28089-278 Motie Bamenga c.s. over het in kaart brengen van de opties voor stelselwijzigingen 

waarbij er meer ruimte en regie komt voor de bewindspersoon op het VTH stelsel. Aangenomen;  

• 28089-279 Motie Bamenga c.s. over in kaart brengen wat er nodig is om onafhankelijke 

emissiemeting de standaard te maken binnen ons VTH-stelsel. Aangenomen; 

• 28089-280  Motie Bamenga c.s. over wettelijk vastleggen dat bevoegde gezagen verplicht aan de 

onderkant van de BBT-bandbreedtes moeten vergunnen. Aangehouden; 

• 28089-281 Motie Kostic c.s. over de aanbevelingen van de omgevingsdiensten inzake de veiligheid 

van stoffen zo snel mogelijk in praktijk brengen. Verworpen; 

• 28089-282 Motie Kostic en Van Kent over zo snel mogelijk een nationaal verbod op de productie en 

toepassing van pfas instellen. Verworpen; 

• 28089-283 Motie Kostic c.s. over zorgen voor transparante, onafhankelijke continue metingen bij 

vervuilende bedrijven en voor een fijnmaziger meetnet. Verworpen; 

• 28089-284 Motie Grinwis c.s. over naar Australisch voorbeeld komen tot een pfas-platform met 

actuele en toegankelijke informatie voor bewoners, bedrijven, beleidsmakers en andere actoren. 

Aangenomen; 

• 28089-285 Motie Grinwis c.s. over de actieagenda Industrie en omwonenden aanvullen met een 

tijdlijn en streefdata voor afronding van de acties en de Kamer informeren over de voortgang. 

Aangenomen;  

• 28089-286 Motie Gabriëls c.s. over per direct starten met het opstellen van een 

gezondheidseffectrapportage in samenwerking met de Expertgroep Gezondheid IJmond. 

Aangenomen; 

• 28089-287 Motie Gabriëls c.s. over onderzoeken of een gezondheidseffectrapportage eenzelfde 

plek als een milieueffectrapportage kan krijgen in de besluitvorming over omgevingsvergunningen 

voor industriële bedrijven. Aangenomen; 

• 28089-288 Motie Olger van Dijk c.s. over alleen overheidssteun aan Tata Steel verlenen als er 

harde afdwingbare prestatieafspraken zijn gemaakt over het minimaliseren van gezondheidsschade 

en emissies. Aangenomen;  

• 28089-289 Motie Van Kent c.s. over rondom pfas-productielocaties een netwerk van 

gekwalificeerde meetapparatuur opstellen waarvan de data publiek inzichtelijk worden gemaakt. 

Verworpen; 

• 28089-290 Motie Van Kent en Kostic over de uitstoot van tfa zo snel mogelijk stoppen. Verworpen; 

• 28089-291 Gewijzigde motie van het lid Eerdmans over ook voor Chemours Dordrecht een 

expertgroep instellen (t.v.v. 28089-291). Aangenomen; 

• 28089-292 Motie van het lid Koekkoek over middels de onderzoeksagenda inzicht geven in 

cumulatieve gezondheidseffecten en deze meten. Aangenomen. 

• 28089-293 Motie van het lid Koekkoek c.s. over een interdepartementaal aanspreekpunt opzetten 

voor de Chemoursproblematiek voor de lokale overheden met binding in de regio. Aangenomen. 

 

Moties ingediend bij het debat over de dalende vaccinatiegraad  

De uitslagen van de stemmingen over deze voor gemeenten relevantie moties zijn als volgt: 

• 32793-732 Motie Paulusma c.s. over de Twijfeltelefoon zo snel als mogelijk beschikbaar maken 

voor het Rijksvaccinatieprogramma. Aangenomen; 

• 32793-733 Motie Paulusma c.s. over geïntensiveerde taken van gemeenten in verband met een 

dalende vaccinatiegraad toetsen aan artikel 2 van de Financiële-verhoudingswet. Verworpen;. 

• 32793-736 Motie Slagt-Tichelman/Dobbe over een wijkgerichte aanpak om de vaccinatiegraad 

omhoog te krijgen. Verworpen; 
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https://www.tweedekamer.nl/downloads/document?id=2024D13509
https://www.tweedekamer.nl/downloads/document?id=2024D13509
https://www.tweedekamer.nl/downloads/document?id=2024D13510
https://www.tweedekamer.nl/downloads/document?id=2024D13510
https://www.tweedekamer.nl/downloads/document?id=2024D13511
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/moties/detail?id=2024Z05870&did=2024D13573
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/moties/detail?id=2024Z05845&did=2024D13513
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/moties/detail?id=2024Z05846&did=2024D13514
https://www.tweedekamer.nl/downloads/document?id=2024D13367
https://www.tweedekamer.nl/downloads/document?id=2024D13369
https://www.tweedekamer.nl/downloads/document?id=2024D13372
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• 32793-737 Motie Slagt-Tichelman over alle ongevaccineerden onder de 18 jaar een herhaaloproep 

per brief sturen. Aangenomen. 

• 32793-739 Motie Daniëlle Jansen c.s. over de HPV-vaccinatie zo veel mogelijk meenemen bij de 

acties vaccinatiegraad Rijksvaccinatieprogramma. Aangenomen; 

• 32793-740 Motie Dobbe over in kaart brengen hoeveel extra financiering de GGD'en nodig hebben 

om de publieke gezondheid goed te kunnen beschermen. Verworpen; 

• 32793-741 Motie Dobbe over een plan voor een financieringswijze van de GGD waarbij het geld 

uitsluitend voor de publieke gezondheid wordt gereserveerd. Verworpen; 

• 32793-742 Motie Krul/Tielen over in kaart brengen welke opties er zijn om de toegankelijkheid van 

vaccinaties te verbeteren. Aangenomen.. 

 

Aangehouden motie ingediend bij het tweeminutendebat Circulaire economie  

• Gewijzigde motie van het lid Bamenga c.s. over een uniforme landelijke inzamelregeling voor 

lachgascilinders instellen (t.v.v. 32852-297). Verworpen. 

 

Aangehouden moties ingediend bij het debat over de gesloten jeugdzorg 

• Gewijzigde motie van de leden Bruyning en Westerveld over uitspreken dat over de misstanden in 

de gesloten jeugdzorg een beknopte parlementaire enquête wordt ingesteld (t.v.v. 31839-998). 

Verworpen; 

• Motie van de leden Bruyning en Dobbe over het CPT in Straatsburg middels een brief van de 

Voorzitter verzoeken een inspectie te houden in de gesloten jeugdzorg in Nederland. 

Aangehouden. 

 

 

 

 

 

Commissieagenda Tweede Kamer 

 

Datum Onderwerp Soort overleg 

15-04-2024 Regels over energiemarkten en energiesystemen (Energiewet) WO 

15-04-2024 Toekomstverkenning vervolgonderwijs NO 

16-04-2024 Discriminatie, racisme en mensenrechten CD 

17-04-2024 Arbeidsmigratie TB 

17-04-2024 Stikstof, NPLG en natuur CD 

17-04-2024 Toeslagen CD 

17-04-2024 Inzet algoritmes en data-ethiek CD 

17-04-2024 Voortgang op de maatwerkafspraken RTG 

17-04-2024 Technische briefing over een nationale aanpak funderingsproblematiek TB 

18-04-2024 Verkiezingen CD 

18-04-2024 Drugsbeleid SO 

https://www.tweedekamer.nl/downloads/document?id=2024D13373
https://www.tweedekamer.nl/downloads/document?id=2024D13377
https://www.tweedekamer.nl/downloads/document?id=2024D13378
https://www.tweedekamer.nl/downloads/document?id=2024D13379
https://www.tweedekamer.nl/downloads/document?id=2024D13383
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/moties/detail?id=2024Z06030&did=2024D13999
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/moties/detail?id=2024Z05872&did=2024D13583
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/moties/detail?id=2024D12342&did=2024D12342
https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/commissievergaderingen/details?id=2024A01742
https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/commissievergaderingen/details?id=2024A01289
https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/commissievergaderingen/details?id=2024A00379
https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/commissievergaderingen/details?id=2024A01214
https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/commissievergaderingen/details?id=2023A06497
https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/commissievergaderingen/details?id=2023A06193
https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/commissievergaderingen/details?id=2023A04505
https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/commissievergaderingen/details?id=2024A01020
https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/commissievergaderingen/details?id=2024A02237
https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/commissievergaderingen/details?id=2024A00489
https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/commissievergaderingen/details?id=2024A02361
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18-04-2024 Digitale infrastructuur en economie RTG 

18-04-2024 Rapporten NZa - Uitvoering Wlz TB 

18-04-2024 Rli-advies ‘Weg van de Wegwerpmaatschappij’ TB 

18-04-2024 Criminaliteitsbestrijding, ondermijning en georganiseerde criminaliteit CD 

18-04-2024 

 

Rapport Staatscommissie demografische ontwikkelingen 2050 - thema 

Economie 

RTG 

 

18-04-2024 

 

Rapport Staatscommissie demografische ontwikkelingen 2050 - thema 

Publieke voorzieningen (Onderwijs en zorg) 

RTG 

 

22-04-2024 Digitalisering NO 

24-04-2024 Bescherming persoonsgegevens en digitale grondrechten CD 

24-04-2024 Bestrijding witwassen en terrorismefinanciering CD 

24-04-2024 Arbeidsongeschiktheid CD 

24-04-2024 Technische briefing Regio Deals TB 

24-04-2024 Rondetafelgesprek Regio Deals RTG 

24-04-2024 Migratiedeals RTG 

24-04-2024 Technische briefing over het “Onderzoek Samenhang Energietransitie 

en Stikstof in de industrie (OSES)” 

TB 

25-04-2024 Mentale gezondheid van jongeren en studenten CD 

25-04-2024 Digitale infrastructuur en economie CD 

25-04-2024 Financiële markten CD 

25-04-2024 Mestbeleid CD 

26-04-2024 Wijziging Omgevingswet en enige andere wetten (Wet uitvoering 

verordening ontbossingsvrije grondstoffen en producten) 

IN 

14-05-2024 Gewasbeschermingsmiddelen CD 

14-05-2024 Participatiewet CD 

15-05-2024 Justitiële jeugd CD 

15-05-2024 Nationale veiligheid, Brandweer en crisisbeheersing CD 

15-05-2024 Verduurzaming industrie CD 

15-05-2024 Veiligheid op scholen CD 

16-05-2024 Arbeidsmigratie CD 

16-05-2024 Criminaliteitsbestrijding, ondermijning en georganiseerde criminaliteit  CD 

16-05-2024 Regio's en grensoverschrijdende samenwerking CD 

16-05-2024 Leefstijlpreventie CD 

17-05-2024 Amvb reële prijzen Jeugdwet, onderzoek data wijkteams jeugd en RVS-

rapport ‘Kinderen uit de Knel’ 

SO 

22-05-2024 Eerstelijnszorg CD 

22-05-2024 Sociaal minimum Caribisch Nederland CD 

https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/commissievergaderingen/details?id=2024A01583
https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/commissievergaderingen/details?id=2024A01622
https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/commissievergaderingen/details?id=2024A01615
https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/commissievergaderingen/details?id=2024A01921
https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/commissievergaderingen/details?id=2024A01393
https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/commissievergaderingen/details?id=2024A01393
https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/commissievergaderingen/details?id=2024A02564
https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/commissievergaderingen/details?id=2024A02564
https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/commissievergaderingen/details?id=2024A01943
https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/commissievergaderingen/details?id=2022A09550
https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/commissievergaderingen/details?id=2023A06201
https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/commissievergaderingen/details?id=2024A02619
https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/commissievergaderingen/details?id=2024A02480
https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/commissievergaderingen/details?id=2024A02481
https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/commissievergaderingen/details?id=2024A02118
https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/commissievergaderingen/details?id=2024A01642
https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/commissievergaderingen/details?id=2024A01642
https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/commissievergaderingen/details?id=2024A00207
https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/commissievergaderingen/details?id=2023A07221
https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/commissievergaderingen/details?id=2023A06206
https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/commissievergaderingen/details?id=2024A02787
https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/commissievergaderingen/details?id=2024A02635
https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/commissievergaderingen/details?id=2024A02635
https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/commissievergaderingen/details?id=2023A07208
https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/commissievergaderingen/details?id=2024A02615
https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/commissievergaderingen/details?id=2023A04718
https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/commissievergaderingen/details?id=2024A02594
https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/commissievergaderingen/details?id=2023A07863
https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/commissievergaderingen/details?id=2023A05857
https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/commissievergaderingen/details?id=2023A03830
https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/commissievergaderingen/details?id=2024A02618
https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/commissievergaderingen/details?id=2022A07104
https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/commissievergaderingen/details?id=2023A04880
https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/commissievergaderingen/details?id=2024A03181
https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/commissievergaderingen/details?id=2024A03181
https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/commissievergaderingen/details?id=2024A01014
https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/commissievergaderingen/details?id=2024A01564
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CD = Commissiedebat RTG = Rondetafelgesprek 

Ges = Gesprek  SO = Schriftelijk Overleg 

In = Inbreng verslag (wetsvoorstel) TB = Technische Briefing 

NO = Nota Overleg  FV = Feitelijke Vragen 

Pet = Petitie WO  = Wetgevingsoverleg 

 

 

22-05-2024 Vestigingsklimaat van Nederland RTG 

22-05-2024 Belastingen in maatschappelijk perspectief CD 

22-05-2024 Passend onderwijs TB 

22-05-2024 Ruimtelijke Ordening CD 

22-05-2024 Rapport Staatscommissie demografische ontwikkelingen 2050 - thema 

Participatie en integratie 

RTG 

22-05-2024 Rapport Staatscommissie demografische ontwikkelingen 2050 - thema 

Ruimte 

RTG 

23-05-2024 Kinderbijslag en kindgebonden budget CD 

23-05-2024 Klimaatakkoord gebouwde omgeving CD 

23-05-2024 Thuiszitters en thuisonderwijs RTG 

23-05-2024 Illegale content en producten op Telegram RTG 

28-05-2024 Energieraad (formeel) d.d. 30 mei 2024 CD 

29-05-2024 Passend onderwijs CD 

29-05-2024 Waterstof, groen gas en andere energiedragers CD 

30-05-2024 Hulp- en geneesmiddelenbeleid CD 

05-06-2024 Kernenergie CD 

12-06-2024 Definitief Programma Energiehoofdstructuur en het rapport 

Energiesysteem van de toekomst 2030-2050 (II3050, editie 2). 

TB 

13-06-2024 Leefbaarheid en veiligheid (BZK) CD 

19-06-2024 Zorgverzekeringsstelsel CD 

25-06-2024 Water CD 

20-06-2024 Elektriciteitsnet, Energie-infrastructuur & RES CD 

20-06-2024 Nationale ombudsman over rapport 'Hoe eerder, hoe beter' TB 

20-06-2024 Cultuur CD 

25-06-2024 IVD-aangelegenheden CD 

26-06-2024  Vreemdelingen- en asielbeleid CD 

26-06-2024 Gezond en veilig werken CD 

27-06-2024 MIRT CD 

https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/commissievergaderingen/details?id=2024A02173
https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/commissievergaderingen/details?id=2024A01378
https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/commissievergaderingen/details?id=2024A01890
https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/commissievergaderingen/details?id=2024A02913
https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/commissievergaderingen/details?id=2024A03151
https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/commissievergaderingen/details?id=2024A03151
https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/commissievergaderingen/details?id=2024A03152
https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/commissievergaderingen/details?id=2024A03152
https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/commissievergaderingen/details?id=2019A05040
https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/commissievergaderingen/details?id=2023A06873
https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/commissievergaderingen/details?id=2024A01986
https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/commissievergaderingen/details?id=2024A01866
https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/commissievergaderingen/details?id=2023A07353
https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/commissievergaderingen/details?id=2023A04718
https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/commissievergaderingen/details?id=2023A05169
https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/commissievergaderingen/details?id=2023A07269
https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/commissievergaderingen/details?id=2024A01661
https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/commissievergaderingen/details?id=2024A02197
https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/commissievergaderingen/details?id=2024A02197
https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/commissievergaderingen/details?id=2024A02492
https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/commissievergaderingen/details?id=2023A05272
https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/commissievergaderingen/details?id=2024A00897
https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/commissievergaderingen/details?id=2023A02588
https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/commissievergaderingen/details?id=2024A02781
https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/commissievergaderingen/details?id=2024A03105
https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/commissievergaderingen/details?id=2023A06142
https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/commissievergaderingen/details?id=2023A07446
https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/commissievergaderingen/details?id=2023A04796
https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/commissievergaderingen/details?id=2024A00485
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Plenaire agenda Tweede Kamer 

 

17 april (week 16) 

DINSDAG 

14.00 uur Vragenuur 

15.00 uur Stemmingen 

 

WOENSDAG 

11.15uur Tweeminutendebat Bestuurlijke organisatie en democratie (CD 13/3) 

11.35 uur Tweeminutendebat EU-voorstellen inzake het Pakket ter verdediging van de 

democratie (CD 3/4) 

11.55 uur Tweeminutendebat Woningbouwopgave en koopsector (CD 21/3 en 4/4) 

13.30 uur Tweeminutendebat Klimaat en Energie (algemeen) (CD 14/3) 

18.45 uur 36 334 Wijziging Wet publieke gezondheid i.v.m. invoering vergunningsplicht en 

meldplicht poliovirus 

 

DONDERDAG 

15.30 uur  Tweeminutendebat Periodieke voortgang onderwijshuisvesting najaar 2023 (36 410-

VIII-119) 

16.10 uur 36 443 Wet versterking positie ouders en leerlingen in het passend onderwijs 

 

23 – 24 april (week 17) 

• 35 754 Wet integrale suïcidepreventie (voortzetting)  

• 36 311 Wijziging van de Wet op de huurtoeslag (vereenvoudiging van de huurtoeslag)  

• 35 749 Wet herziening regels niet tijdig beslissen in vreemdelingenzaken 

 

26 april t/m 13 mei (week 18 en 19) 

Meireces 

 

14 – 16 mei (week 20) 

• 36 378 Energiewet    

• Tweeminutendebat Duurzaamheid en digitalisering (21/3) 

• Tweeminutendebat Inburgering en integratie (CD 27/3 en 3/4) 

• Tweeminutendebat Periodieke voortgang onderwijshuisvesting najaar 2023 (36 410-VIII-119) 

• Tweeminutendebat Uitvoering sociale zekerheid (CD 2/4) 

• 36 241 Aanspraak op kinderopvangtoeslag voor Oekraïense ontheemden 

 

21 – 23 mei (week 21) 

• 35 985 Wijziging van de Mededingingswet in verband met aanpassing van de bepalingen over 

markt en overheid 

• 36 433 Wet preferente status kinderalimentatieschuld 

• 36 451 Uitvoeringswet datagovernanceverordening 

• 36 278 Wet kwaliteitsregistraties zorg 

• 36 446 Wet toelating terbeschikkingstelling van arbeidskrachten 
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28 – 30 mei (week 22) 

• Verantwoordingsdebat over het jaar 2023 

• 35 646 Wet transparantie en tegengaan ondermijning door maatschappelijke organisaties 

 

4 – 6 juni (week 23) 

• Debat over de Voorjaarsnota 2024 

 

 

Plenaire agenda Eerste Kamer 

 
16 april 

• Commissie BIZA: Deskundigenbijeenkomst over de bestuurlijke en financiële verhoudingen 

tussen rijk en decentrale overheden (VNG is deelnemer) 

 

23 april 

• Debat 'Wonen en Bouwen in Nederland' (VNG is gevraagd een position paper in te dienen) 

 

 

 

 

Brussel  

16 mei Europadag – met Tim de Wit en Brigitte van den Berg 

  

Houdt u zich bezig met wat er speelt in Brussel? Bent u ook benieuwd naar de uitslag van de Europese 

Verkiezingen? Wilt u meer weten over wat dit betekent voor gemeenten? Kom dan 16 mei naar de 

Europadag in de Willemshof in Den Haag! Tim de Wit neemt u mee in de laatste ontwikkelingen binnen 

de Europese Unie en een panel reflecteert hierop. We staan ook stil bij de rollen die de VNG en KED 

spelen binnen de Europese context.  

  

Lees meer: https://vng.nl/agenda/talkshow-de-eu-in-perspectief 

 

Komende voorstellen Europese Commissie 

Kabinetsappreciaties Europese voorstellen (BNC-fiches) 

Datum Relevante voorstellen 

17-04-2024 Commission Recommendation on integrated child protection systems 

23-04-2024 Digitalisation of travel documents 

Datum Relevante BNC-fiches 

23-04-2024 Managing climate risks – protecting people and prosperity 

01-05-2024 Improving and enforcing working conditions of trainees and combating regular 

employment relationships disguised as traineeships 

https://vng.nl/agenda/talkshow-de-eu-in-perspectief
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Consultaties Europese Commissie 

Agenda Europese Comité van de Regio’s 

Agenda Congres Raad van Europa 

 

Datum Onderwerp Type 

30-04-2024 Vergroening van bedrijfswagenparken  Raadpleging 

27-6-2024 Europese onderwijsruimte - tussentijdse evaluatie  Raadpleging 

1-7-2024 EU-regels inzake explosieven voor civiel gebruik - evaluatie  Raadpleging 

Datum Onderwerp 

17-04-2024 

18-04-2024 

Plenaire vergadering CvdR  

26-04-2024 22ste SEDEC-vergadering  

Datum Onderwerp 

15-10-2024 

17-10-2024 

47ste Plenaire zitting 

Het VNG Lobbymemo wordt gemaakt door: 

Den Haag: Arjen van Berkel, Richard van Vliet, Jesse de Jong-Paalvast, Behzad Sourani 

Brussel: Team Europa 

https://ec.europa.eu/info/law/better-regulation/have-your-say/initiatives/14111-Vergroening-van-bedrijfswagenparken_nl
https://ec.europa.eu/info/law/better-regulation/have-your-say/initiatives/13755-Europese-onderwijsruimte-tussentijdse-evaluatie_nl
https://ec.europa.eu/info/law/better-regulation/have-your-say/initiatives/13641-EU-regels-inzake-explosieven-voor-civiel-gebruik-evaluatie_nl
https://cor.europa.eu/en/our-work/plenaries
https://cor.europa.eu/en/events/Pages/22nd-sedec-commission-meeting.aspx

